
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 05.09.2018 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1367 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 1367:  

” Vil ministeren opgøre, hvor mange penge der samlet set bliver brugt på kræftbe-

handling på de danske sygehuse? Ministeren bedes endvidere opgøre udviklingen 

siden 2001. ” 

 

Svar: 

Det er ikke muligt at udarbejde et egentligt regnskab for de midler, der er tilført 

kræftområdet siden 2001. Det skyldes, at midler til kræftområdet kan blive tilført via 

kræftplanerne (I-IV), via de generelle løft af sundhedsområdet, som bl.a. bliver ud-

møntet i forbindelse med økonomiaftalerne eller/og via den løbende prioritering in-

den for den regionale økonomi.  

 

Det skal i den forbindelse bemærkes, at kræftområdet ikke er et selvstændigt be-

handlingsområde. Området indgår således i flere forskellige specialer og på flere for-

skellige afdelinger, hvor kræftområdet således kun er en del af afdelingernes opga-

ver.   

 

Kræftområdet kan således ikke ses isoleret fra den generelle udmøntning af midler til 

regionerne. Det skal desuden nævnes, at der altid vil være tale om en efterfølgende 

lokal regional prioritering af midler. 
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